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BRM.0002.33.2017        

Protokół Nr XXXIII/17 
z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 28 czerwca 2017 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie , 
w godz.15:00 do 17:50.    
 
 W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 

 Sekretarz Gminy  - Barbara  Kowalska  

 Radca Prawny    - Teresa Dąbrowska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
     -      Kierownik Posterunku Policji w Rynie 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy 
 

Porządek posiedzenia:    

                                  Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Wykonanie budżetu Gminy  za 2016 rok: 

 1) wystąpienie Burmistrza MiG, 
 2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za            

          2016 rok oraz informacji o stanie mienia, dyskusja 
 3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   

           budżetu Gminy Ryn  za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego                                                                                  
        4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu                                  
        5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium                           
        6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji    
            Rewizyjnej                                                                                                                                                      
        7) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
            ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok                                                     
   8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn.                                                                                                                                                          
9. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
    obrębu geodezyjnego Szymonka w gminie Ryn.                                                                   
10. Podjęcie uchwały w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Ryn.                                                                         
11.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 350/4 w Wejdykach.   
12. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/1 i 185/8 w Wejdykach.                                                                                                                        
13. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/2 i 185/9 w Wejdykach.                                                                                                                     
14. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/3 i 185/10 
     w Wejdykach.                                                                                                                      
15. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/4 i 185/11 w Wejdykach.                                                                                                                      
16. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 88/2 w Krzyżanach.  
17. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży części korytarza w budynku 
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      Mieszkalnym przy ul. Szkolnej 2 w Rynie.                                                                                                                                 
18. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 188/38 w Rynie.       
19. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 377/2 
      w Rynie.                                                                                                                             
20. Rozpatrzenie skargi na Kierownika Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rynie. 
21.Sprawy rożne.      
22. Zamknięcie posiedzenia. 
                                                                                                                                                 
Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Filipek- Przewodniczący Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 14 radnych.  
( Nieobecny – radny Pan A. Jarmołowicz) 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wniósł o rozszerzenie porządku obrad o: 
1/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/150/16 Rady Miejskiej w Rynie  
    z dnia 31sierpnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej    
    Powiatowi Giżyckiemu ( jako pkt.21). 
2/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2017r. ( jako pkt.22). 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze 
zgłoszonymi wnioskami. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad , wraz ze zmianami, postał przyjęty przez 
Radę jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Uwag do protokółu  nie zgłoszono. Protokół został przyjęty jednogłośnie w obecności 14 radnych. 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  
        w okresie  między sesjami. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – : 
1/ odczytał treść pisma  Burmistrza MIG z 6.06.2017r. skierowanego do Dyrektora RCK i 
wiadomości Rady Miejskiej – o niezrealizowaniu wniosków postawionych przez Komisję Rewizyjną 
- pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
2/ odczytał pismo Dyrektora RCK z 07.06.2017r. skierowane do Burmistrza MIG odnośnie wniosków 
Komisji Rewizyjnej -  pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu 
3/ odczytał pismo Dyrektora RCK z 07.06.2017r. dotyczące realizacji wniosków -  pismo stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokółu 
4/ odczytał pismo Burmistrza MiG z 07.06.2017r. skierowane do Parafii p. w. Opatrzności Bożej i 
Rady Parafialnej w Sterławkach Wielkich dotyczące analizowania kwestii przejęcia cmentarza pod 
względem możliwości prawnych -  pismo stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu 
5/ odczytał pismo mieszkańca Łomży z 01.06.2017r. skierowane do Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Rynie będące prośbą o nie sprzedawanie działki nr 185 położonej w Wejdykach 
-  pismo stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady- dodał, że z informacji uzyskanej od pracownika Urzędu MiG, 
że dzisiejsze projekty uchwał dotyczące sprzedaży działek nie obejmują działki o nr 185. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nigdy nie miał zamiaru przeznaczania do 
sprzedaży działki nr 185 położonej w Wejdykach i nie było też w tej sprawie żadnej takiej  inicjatywy. 
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Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady- poinformował, że wpłynęło pismo od Kierownika MGOPS 
dotyczące skargi na pracownika ośrodka pomocy informujące, że pracownik postępował zgodnie z 
przepisami. 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między     
        sesjami – sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – : 
1/ odnosząc się do pism Pana Dyrektora RCK  poinformował, że Pan Dyrektor nie wykonał zaleceń 
ponieważ nie przedstawił do zatwierdzenia ostatecznej wersji regulaminu. Podjęte działania nie są 
zgodne ze statutem , gdyż nie ma regulaminu. Aktualnie trwa kontrola Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, która bada również takie dokumenty. 
2/ Lokalna Grupa Rybacka odbyła w Wilkasach walne zgromadzenie , na którym dokonano zmian w 
statucie.  
3/ został złożony wniosek na realizację placu przy Urzędzie oraz terenu między budynkami od 
strony Placu Wolności i ul. Szkolnej 
4/ odbyło się walne zgromadzenie stowarzyszenia Cittaslow, na którym poinformowano członków, 
że w Olsztynie powstanie zamiejscowe  międzynarodowe biuro Cittaslow 
5/ odbyła się kolejna edycja Festynu Ekologicznego – Ekologika -  
6/ odbyło się spotkanie szkoleniowe dla partnerów Polska-Litwa, w którym uczestniczyło dwóch 
pracowników urzędu  
7/ w Białymstoku odbyła się rozprawa apelacyjna z powództwa Agencji Nieruchomości Rolnych; 
wcześniej sąd w Olsztynie zmiarkował żądanie ANR do kwoty 70 000 zł; odwołali się od tego 
zarzucając niewiarygodność wyceny; odbyła się ponowna wycena, która była niższa od pierwszej. 
Sad Apelacyjny w Białymstoku w całości oddalił powództwo ANR obciążając ich kosztami 
8/ przetarg na remont drogi w Ławkach, od strony Mioduńska, rozstrzygnął się na bardzo wysokim 
poziomie z uwagi na dużą podaż; podjęta została decyzja o unieważnieniu przetargu i ogłoszeniu 
kolejnego 
9/ została podpisana umowa na modernizację i adaptację budynku starego przedszkola w Rynie na 
Regionalny Park Edukacji, Kultury i Turystyki; 7 lipca wykonawca wejdzie na teren budowy; w 
najbliższy piątek będzie podpisywana umowa na dofinasowanie tej inwestycji 
10/ doszło po podpisania umowy z Agencją Nieruchomości Rolnych dotyczącej przekazania terenu 
pod cmentarz , parking i drogę w Rynie  
11/ odbyło się zakończenie roku szkolnego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Rynie, w związku 
z tym Burmistrz MiG z tej okazji, na ręce Dyrektora Zespołu, przekazał podziękowania wszystkim 
pracownikom 
12/ w Urzędzie od 10 dni trwa planowa, kompleksowa kontrola przeprowadzana przez Regionalną 
Izbę Obrachunkową w Olsztynie. 
 
Ad.6 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7 Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania. 
 
Pani J. Kryńska -Cieśla zapytała o losy monitoringu miejskiego. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że została już wyłoniona firma i prawdopodobnie 
w dniu jutrzejszym zostanie podpisana umowa. 
 
Pani J. Kryńska -Cieśla zapytała termin realizacji. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że najpierw musi zostać opracowany projekt. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – stwierdził, że doszły  słuchy o głębokich zmianach w radzie 
nadzorczej PGKiM.  
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Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że w związku z upływem trzyletniej kadencji rady 
nadzorczej został ogłoszony nabór. Wpłynęło 7 ofert spośród, których wybrano 3 osoby. 
W dniu jutrzejszym na walnym zgromadzeniu nastąpi powołanie nowego składu rady nadzorczej. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – zapytał, kto będzie zasiadał w radzie nadzorczej z ramienia 
gminy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że Pan S. Stankiewicz, Pani E. Butner oraz 
jeszcze jedna osoba z zewnątrz spod Warszawy, która jest biegłym z zakresu rachunkowości. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – zapytał, czy osoby, które zasiadały w radzie ubiegały się 
ponownie o wybór. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że ubiegały się, ale nie zostały wybrane. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – zapytał, z jakiego powodu.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nie musi podawać powodu, ponieważ kadencja 
rady minęła. Te osoby zasiadały w radzie od 2007 roku, były radcami prawnymi. Jedna Pani była z 
Kętrzyna, druga z Mikołajek.  
 
Pani A. Jucewicz zapytała, kto został wybrany do rady przez  pracowników spółki. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM - odpowiedział, że te same osoby, które były wcześniej. 
 
 
Ad.8 Wykonanie budżetu Gminy  za 2016 rok: 
 

1) wystąpienie Burmistrza MiG 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że wszystkie jednostki, które w październiku 
składały plany do budżetu podeszły do jego wykonania w sposób racjonalny, szczególnie Zespól 
Szkolno-Przedszkolny. Żadnej jednostce na zabrakło środków. Zdarzały się przypadki, że trzeba 
było zwiększyć budżet, bo coś dodatkowo wynikło. 
Podkreślił, że Kierownik MGOPS przez te lata kierowania ośrodkiem doszła do takiej wprawy, że 
potrafi ocenić i zweryfikować osoby korzystające z pomocy. 
Dodał, że wydatki majątkowe zostały zrealizowane tylko w wysokości 53%. Jeżeli są do pozyskania 
środki zewnętrzne to zadania inwestycyjne realizowane są przy ich udziale. Środki zewnętrzne 
ruszają bardzo powoli we wszystkich programach. Obecnie jest mocne przyśpieszenie. Jednak 
procedury dostępu do środków   opracowane przez urząd marszałkowski są tak trudne, że do 
podpisania umów na dofinasowanie dochodzi w około 5%  złożonych wniosków.  
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił realizację inwestycji w 2106r. Stwierdził, że należy 
też myśleć o utworzeniu lokalu chronionego. 
Dodał, że gmina ponadto realizuje wiele zadań rządowych, zleconych. Jednym z takich zadań są 
zadania związane z urzędami stanu cywilnego, które nie są w pełni finansowo rekompensowane 
przez budżet państwa, jest to problem w całym kraju. Jednak nie można pozwolić na to, aby etat 
USC ograniczyć do jakiejś części etatu, tak jak to zrobiono w niektórych gminach. 
Od kwietnia ubiegłego roku wprowadzono dodatkowe zadanie – dodatek wychowawczy – „500 +”. 
W jego przypadku raz tylko wystąpiło małe zagrożenie, że pieniądze nie wpłyną na czas.  
Burmistrz MIG podziękował wszystkim radnym, pracownikom wszystkich jednostek za zrealizowanie 
tego budżetu. 
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Pani A. Jucewicz poprosiła o wyjaśnienie tematyki związanej z mieszkaniami chronionymi. 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS- odpowiedziała, że tworzenie mieszkań chronionych 
wynika z ustawy o pomocy społecznej. Mieszkanie chronione jest przeznaczone dla osoby, która na 
pewien okres czasu wymaga pomocy. Są to najczęściej osoby chore, niepełnosprawne. Dodała, że 
takie mieszkania muszą być pozbawione barier architektonicznych. 
 
 

2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy   
za  2016 rok oraz informacji o stanie mienia, dyskusja - dokumenty stanowią załącznik nr 
8  do niniejszego protokółu 
 

Pani I. Olszewska - Skarbnik Gminy -  przedstawiła bilans jednostki, będący  ogólnym bilansem 
zawierający środki finansowe, zaległości, zobowiązania i należności. 
 
Radni nie wnieśli uwag do wykonania budżetu gminy za 2016r. 

 
 3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   

           budżetu Gminy Ryn  za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego      
           -  opinia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu                              
      
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - przedstawił  pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie. 
                                                                             

4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu     
       -  opinia stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu                              
   
Pan J. Brant – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu.  
 
                            

5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium   
 - wniosek stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu                              

 
Pan J. Brant – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o  
udzielenie absolutorium.  
 

                         
6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji    

            Rewizyjnej   -  opinia stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu    
 
   Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - przedstawił  pozytywną opinię Regionalnej Izby     
  Obrachunkowej w Olsztynie dotyczącą wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie    
  Absolutorium. 
                                                                                                                                                                      
   7) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
            ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok      
 
Po rozpatrzeniu, Rada Miejska w Rynie  zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2016 rok. 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych, w 
głosowaniu jawnym. 
Uchwała Nr  XXXIII/233/17  – stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
                                                
   
 



6 
 

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn         
                                                                                                                                                   
Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 
2016r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o stanie 
mienia,  po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi MiG Ryn, a także opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, po 
przegłosowaniu  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium: 
Rada Miejska w Rynie w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła 
uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. 
 
Uchwała Nr XXXIII/234/17 – stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – podziękował wszystkim za pracę w roku ubiegłym, bo wykonanie 
budżetu to nie tylko zasługa Burmistrza , ale i pracowników, Dyrektorów oraz Radnych, którzy na 
każdej sesji wnikliwie rozpatrywali wszystkie zmiany i podejmowali stosowne, nieprzeszkadzające i 
logiczne przedsięwzięcia.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obrębu geodezyjnego Szymonka w gminie Ryn.                                                                   
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że o opracowanie planu wystąpił właściciel 
terenu, który darował na ten cel pieniądze. Do opracowania planu przystąpiono zgodnie z uchwałą 
Rady Miejskiej. Plan wpisuje się w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego. Na terenie objętym planem nie ma przestrzeni publicznej , nie ma dróg o statusie 
dróg publicznych. Przy realizacji założeń określonych w planie gmina nie poniesie żadnych kosztów. 
Do planu, w czasie wyłożenia go do publicznej wiadomości, nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębu geodezyjnego Szymonka w 
gminie Ryn.                                                                   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie, w obecności 14 radnych, 
podjęła uchwałę. 
 
Uchwała Nr XXXIII/235/17 – stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Ryn.                                                                         
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Poinformował, że uchwała pozwoli 
aplikować o środki zewnętrzne między innymi na realizację inwestycji pn.” Zakątek Zadumy” w 
Rynie, na którą można uzyskać dofinansowanie w kwocie 500 000 zł. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Planu 
Odnowy  Miejscowości Ryn.                                                                         
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie, w obecności 14 radnych, 
podjęła uchwałę. 
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Uchwała Nr XXXIII/236/17 – stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 350/4 w Wejdykach.   
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały przeznaczający do sprzedaży  w 
trybie bezprzetargowym działkę nr 350/4 o pow. 0,0400ha w Wejdykach; na poprawienie  
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych oznaczonych nr 350/1, 350/19, 350/20, 
350/16, 350/17, 350/18, 350/11, 350/12, 350/13, 350/14, 350/15, 350/8 i 350/9. 
Burmistrz MiG dodał, że mieszkańcy Wejdyk wyrazili zgodę na sprzedaż tej nieruchomości.  
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek zapytał, czy  właściciele przyległych działek wyraziłi zgodę na kupno  tej działki, bo  
ma ona stanowić ich współwłasność. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że wyrazili chęć kupna. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 350/4 w Wejdykach.   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie, w obecności 14 radnych, 
podjęła uchwałę. 
Uchwała Nr XXXIII/237/17 – stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/1 i 185/8 w               
          Wejdykach.                                                                                                                        
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały przeznaczający do sprzedaży  w 
trybie bezprzetargowym działek nr 383/1 o pow. 0,0160ha i działkę nr 185/8 o pow. 0,0195ha w 
Wejdykach;  na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej nr 
350/17. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan A. Majgier zapytał, jaki jest sens sprzedawania tych pozostałych działek w Wejdykach. 
Pozbycie się tych działek spowoduje, że w przyszłości nie będzie można tam np. zrobić ścieżki 
rowerowej, czy też dobić tam kajakiem. Dodał, że prawo wodne mówi o 1,5 metrowym pasie 
dostępności do wody. Stwierdził, że  uzasadnienie do projektu uchwały jest standardowe, że nie ma 
możliwości zabudowy. Dodał, że według prawa budowlanego nie  można robić zabudowy przy linii 
brzegowej. Stwierdził, że w miejscowościach takich, jak Rybical jest jedna gminna plaża i  ci, którzy 
mieszkają po lewej stroni drogi nie maja dojścia do jeziora. W wypadku Wejdyk jest pas o 
szerokości ok.10 metrów i długości ok.200 -300 metrów i każdy z całej wioski ma dostęp do samego 
brzegu jeziora. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – stwierdził, że pytał mieszkańców i oni tą stroną nie są w ogóle 
zainteresowani, co najwyżej prawą stroną. Dodał, że około 6 lat temu gmina przejęła z agencji rolnej 
około 0,50 ha działki nad jeziorem , przy której został wybudowany pomost. Mieszkańcy są 
przeciwni sprzedawaniu działki po prawej stronie nr 185.  
 
Pani J.Kryńska-Cieśla – zapytała o cenę wywoławczą na dzień dzisiejszy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że cena będzie wynikała z wyceny. Dodał, że do 
wyceny działek sprzedawanych  na Wejdykach  były podnoszone  o 20%. Cena w Wejdykach 
powinna być nie mniejsza niż 50zł/m2. 
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Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – zapytał radnego z Wejdyk Pana R. Szewczyka , jak ludzie 
się na to zapatrują.  
 
Pan R. Szewczyk odpowiedział, że mieszkańcy nie mają pretensji, że działki idą do sprzedaży. 
 
Pan A. Majgier przypomniał, że kiedyś gmina  sprzedała ziemię nad Jez. Ołów, a potem właściciele 
robili łaskę przy budowie ścieżki. 
 
Pan J. Brant podkreślił, że patrząc na okoliczne miejscowości położone nad jeziorem, to jak zna 
życie to te wszystkie działki mają płoty do samego jeziora i tak nie ma tam i tak nie ma dostępu do 
jeziora dla postronnych osób.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/1 i 185/8 w Wejdykach.                                                                                                                        
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska większością głosów podjęła powyższa 
uchwałę. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych; przeciw- 2 radnych; 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XXXIII/238/17 – stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/2 i 185/9 w    
          Wejdykach.                                                                                                                     
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały przeznaczający do sprzedaży  w 
trybie bezprzetargowym działki nr 383/2 o pow. 0,0231ha i działki nr 185/9 o pow. 0,0142ha w 
Wejdykach; na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej nr 
350/18. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Brant po raz kolejny zwrócił się z prośbą o dołączanie do projektów uchwał większych, 
czytelniejszych map. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że dzisiaj rano rozmawiał z Panią Pożaroszczyk  
w sprawie map i od następnej sesji będą większe mapy. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/2 i 185/9 w Wejdykach.                                                                                                                     
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska większością głosów podjęła powyższa 
uchwałę. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych; przeciw- 2 radnych; 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XXXIII/239/17 – stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/3 i 185/10 
            w Wejdykach.                                                                                                                      
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały przeznaczający do sprzedaży  w 
trybie bezprzetargowym działki nr 383/3 o pow. 0,0253ha i działkę nr 185/10 o pow. 0,0181ha w 
Wejdykach; na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej nr 
350/8. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 



9 
 

Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do 
sprzedaży działki nr 383/3 i 185/10 w Wejdykach.                                                                                                                      
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska większością głosów podjęła powyższa 
uchwałę. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych; przeciw- 2 radnych; 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XXXIII/240/17 – stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/4 i 185/11 w      
          Wejdykach.                                                                                                                      
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały przeznaczający do sprzedaży 
trybie bezprzetargowym działki sprzedaży  działki nr 383/4 o pow. 0,0270ha i działki nr 185/11 o 
pow. 0,0271ha w Wejdykach; na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległej oznaczonej nr 350/9. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 383/4 i 185/11 w Wejdykach. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska większością głosów podjęła powyższa 
uchwałę. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych; przeciw- 2 radnych; 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XXXIII/241/17 – stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 88/2 w Krzyżanach.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały przeznaczający do sprzedaży 
W trybie przetargowym nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej nr 88/2 o pow.  
0,2969ha, położoną w Krzyżanach. 

                           
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan A. Majgier zapytał o opinię mieszkańców Krzyżan odnośnie sprzedaży działki. Dodał, że jak się 
ją sprzeda mieszkańcy nie będą mieli gdzie zrobić dożynek. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że do sprzedaży przeznaczana  jest tylko część 
działki, mieszkańcom zostanie działka bezpośrednio przylegająca do świetlicy. Mieszkańcy nie mieli 
nic przeciwko sprzedaży pozostałej części terenu. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 88/2 w Krzyżanach. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska większością głosów podjęła powyższa 
uchwałę. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych; przeciw- nie było; 2 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XXXIII/242/17 – stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokółu. 
 
( W trakcie głosowania nad uchwałą w sesji uczestniczyło 13 radnych; salą opuścił radny Pan K. 
Jarosz .) 
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Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży części korytarza w budynku 
          mieszkalnym przy ul. Szkolnej 2 w Rynie.                                                                                                                                 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały przeznaczający do sprzedaży część 
korytarza o pow. użyt.1,57m², znajdującego się na parterze budynku mieszkalnego przy ul. Szkolnej 
2 w Rynie;  w trybie bezprzetargowym  na poprawienie warunków zagospodarowania  przyległego 
lokalu mieszkalnego nr 2.                                      
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży części korytarza w budynku mieszkalnym przy ul. Szkolnej 2 w Rynie.                                                                                                                                 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie podjęła powyższą uchwałę, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/243/17 – stanowi załącznik nr 23  do niniejszego protokółu. 
 
( W trakcie głosowania nad uchwałą w sesji uczestniczyło 14 radnych; na salę powrócił radny Pan 
K. Jarosz .) 
 
Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 188/38 w Rynie.       
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wniósł autopoprawkę do projektu uchwały i zaproponował, aby 
sprzedaż działki nr  188/38 nastąpiła w trybie przetargowym. Dodał, że zgadza się z opinią radcy 
prawnego, że sprzedaż powinna nastąpić w przetargu bo jest możliwość dojechania do tej działki, a 
nie bez przetargu tak jak przygotował pracownik.  
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały z 
autopoprawką. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że pracownik zrobił błąd i działka mogła zostać sprzedana bez przetargu 
za dużo niższe pieniądze niż w przetargu. Należałoby to wyjaśnić.  
 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 188/38 w Rynie.                                                                                                                                 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie podjęła powyższą uchwałę, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/244/17 – stanowi załącznik nr 24  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.19 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej  
          nr 377/2 w Rynie.                                                                                                                             
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały przeznaczający do sprzedaży w 
trybie przetargowym nieruchomość niezabudowaną  nr 377/2 o pow. 0,4399ha, położoną przy ul. 
Zielonej w Rynie. 

                           
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
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Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej    nr 377/2 w Rynie.                       
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska większością głosów podjęła powyższą 
uchwałę. Za podjęciem uchwały opowiedziało się – 13 radnych; przeciw- nie było; 1 radny – 
wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XXXIII/245/17 – stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.20 Rozpatrzenie skargi na Kierownika Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
          w Rynie. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – poinformował, że zasadność skarg Pani D.S. była badana 
przez Komisję Rewizyjną, która zaproponowała uznać skargi za bezzasadne. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
rozpatrzenia skarg na działalność Kierownika Miejsko- Gminnego Ośrodka  Pomocy Społecznej w 
Rynie i uznania ich za bezzasadne. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie podjęła powyższą uchwałę, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/246/17 – wraz z uzasadnieniem -stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokółu. 
 
 
Ad.21 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/150/16 Rady Miejskiej w Rynie  
          z dnia 31sierpnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej    
          Powiatowi Giżyckiemu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały  zmieniający uchwałę nr XXI/150/16 
Rady Miejskiej w Rynie z dnia 31 sierpnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej Powiatowi Giżyckiemu zwiększając  wartość zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej 
nr 1733N granica powiatu – Knis - Ryn” z do kwoty  209 495,00 zł. ( zwiększenie o 9 495,00 zł). 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pan J. Brant zapytał na jakim odcinku planowana jest przebudowa tej drogi. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że w miejscowości Knis. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  zmiany 
uchwały nr XXI/150/16 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 31sierpnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie podjęła powyższą uchwałę, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/247/17 – wraz z uzasadnieniem - stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokółu. 
 
Ad.22 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2017r. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że główne zmiany dotyczą zaplanowania środków 
na zakup samochodu dla policji, w związku z ich wnioskiem o dofinansowanie. Ponadto proponuje 
się zwiększenie środków na budowę sieci kanalizacji sanitarnej na ul. Mazurskiej w Rynie o  
76 000,00 zł. 
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Dodał, że na posiedzeniu Komisji padło pytanie, czy samochód będzie służył wyłącznie ryńskiej 
policji. 
 
Pan  M. Szczesny - Kierownik Posterunku Policji w Rynie -  zapewnił, że samochód ma służyć 
wyłącznie ryńskim policjantom. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła szczegółowo proponowane zmiany budżetu. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów 
i Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla zapytała, czy Komendant Powiatowy Policji wystosował pismo w związku z 
dofinansowaniem zakupu samochodu dla policji. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że tak. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla zapytała, kiedy to pismo wpłynęło, czy przed posiedzeniem Komisji 
Bezpieczeństwa, czy po. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nie wie. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla podkreśliła, że Komisja Bezpieczeństwa powinna otrzymać informację o 
takim przeznaczeniu pieniędzy. Dodała, że o tym fakcie dowiedziała się wczoraj, kiedy meilem 
otrzymała projekt uchwały. Planowane było przeznaczenie na ten cel 20 000 zł, a okazuje się , że 
suma jest praktycznie dwa razy większa, a Komisja Bezpieczeństwa nic o tym nie wie.  
Podkreśliła, że Komisja Bezpieczeństwa powinna być poinformowana o tym fakcie.  
Dlatego chciałby wiedzieć kiedy wpłynęło to pismo z policji, czy przed odbyciem Komisji 
Bezpieczeństwa, czy też po. Jeżeli po, to nie ma sprawy, ale jeżeli przed to trochę nieładnie.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że prawdopodobnie wpłynęło po posiedzeniu, bo 
Komisja w tym miesiącu bardzo wcześnie odbyła posiedzenie. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla poprosiła, aby na przyszłość informować Komisję Bezpieczeństwa o 
sprawach leżących w jej kompetencjach. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że projekt opiniowała Komisja Rozwoju , bo ona 
decyduje o finansach. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla odpowiedziała, że nie twierdzi, że nie, ale również i Komisja 
Bezpieczeństwa. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – zwrócił się z prośbą, aby Komisje, w miarę możliwości nie 
odbywały się tak wcześnie.   
 
Pan A. Majgier stwierdził, że sprawa jest delikatna, bo nikt z radnych nie podniesie ręki przeciwko tej 
dotacji dla policji, bo na sali siedzi Pan Kierownik Komisariatu.  
Podkreślił, że nie chce być stawiany w sytuacji, że na dzień przed sesją otrzymuje projekt uchwały i 
dzisiaj ma podnieść rękę. Chciałby między innymi  dowiedzieć co się dzieje z obecnym 
samochodem KIA, który jest w naprawie, czy ten samochód wróci do Rynu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że na pewno pismo wpłynęło po wysłaniu 
materiałów na sesję, bo nie były planowane zmiany w budżecie. Bo, gdyby pismo było na początku 
miesiąca, to byłby projekt zmian w budżecie.  
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Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poprosił Pana Burmistrza MiG, aby sprawdził, kiedy to 
pismo wpłynęło i poinformował o tym na następnej sesji. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że kopię pisma przekaże do biura rady. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  odpowiedział w jakiej formie to zostanie zrobione to nie ma 
większego znaczenia, ważne żeby taka informacja dotarła.  
 
Pani J. Kryńska-Cieśla zapytała, jakiej marki ma być ten samochód. 
 
Pan M. Szczesny – Kierownik Posterunku Policji w Rynie – odpowiedział, że  Škoda Yeti. 
Samochód  KIA posiada usterkę, której nie są w stanie zdiagnozować. W tym roku rusza program 
50 na 50.  Połowę środków pokryje  Komenda Wojewódzka. Obecnie policja korzysta z samochodu  
Komendy Powiatowej Policji, dzięki uprzejmości Pana Komendanta.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  stwierdził, że miały być dwa samochody w Rynie. Zapytał, 
czy jest to już przesądzone.  
 
Pan M. Szczesny – Kierownik Posterunku Policji w Rynie – odpowiedział, że gdyby wróciła KIA, to 
byłby by dwa pojazdy.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu gminy Ryn na 2017r. 
  
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie podjęła powyższą uchwałę, w 
obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr XXXIII/248/17  - stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.23 Sprawy rożne.      
 
Pani J. Kryńska-Cieśla zapytała o sytuację szpitala giżyckiego i czy lekarze podpisali umowy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że z tego co wie na dzisiaj większość lekarzy 
podpisała kontrakty z datą ważności do końca października tj. do momentu wejścia nowej ustawy o 
sieci szpitali. Jednak szpital ma problemy  obsadzaniem dyżurów.  
 
Pan J. Brant stwierdził, że na Komisji w kwietniu zadano Panu Burmistrzowi pytanie dotyczące 
ustawienia gazonów na kwiaty na Placu Wolności. Pan Burmistrz odpowiedział wtedy, że zarządca 
drogi nie wyraził zgody. Jest to nieprawdą ponieważ zarządca drogi w swoim piśmie napisał, że nie 
ma na to pieniędzy, a nie, że nie wyraża zgody. Gdyby Pan Burmistrz wyraził chęć, aby te gazony 
stanęłyby z pieniędzy gminnych , to by pewnie stanęły. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że rejon dróg podjął decyzję, że zabuduje to 
granitem i tak zrobił. Było też zapytanie do zarządców dróg o możliwość powieszenia zieleni oraz 
flag na słupach. Była prośba o zrobienie zieleni w miejscu po wyciętych drzewach, jednak zarządca 
zdecydował, że zabuduje to granitem. Stwierdził, że w przyszłym roku chyba nie będzie problemu z 
ustawieniem gazonów na koszt gminy, po uzyskaniu zgody zarządcy drogi. 
 
Pan J. Brant stwierdził, że odpowiedź generalnej dyrekcji dróg krajowych skierowana do Pana 
Burmistrza była taka, że nie ma możliwości zakupienia kasetownów  na zieleń. W związku z tym 
rejon zlecił ułożenie kostki kamiennej w miejscach ubytków chodnika i zrobiono. Zapytał, dlaczego  
Pan Burmistrz powiedział, że generalna dyrekcja nie wyraziła zgody, kiedy generalna dyrekcja 
pisze, że nie ma na to pieniędzy. Skąd taka rozbieżność. 
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Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że w rozmowie z Panem Ciechanowiczem pytał, 
czy to możemy zrobić. On odpowiedział, że nie, bo oni to zabudują. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że w piśmie do rejonowej dyrekcji dróg należało zapytać wyraźnie, czy 
gmina na własny koszt może ustawić w tych miejscach kwietniki. 
 
Pan I. Nieckarz poinformował, że pozwolił sobie każdemu z radnych przedstawić propozycję 
współpracy . Dodał, że jak widać w nagłówku ( pisma) miało to zawędrować do Rady, ale ten Pan 
został już bardzo skutecznie zniechęcony. Stwierdził, że jest zobowiązany coś takiego pokazać, bo 
wydaje mu się, że ta propozycja jest co najmniej interesująca i dlatego chciałby zainicjować krótką 
dyskusję. Zapytał radnych, co uważają na ten temat. Dodał, że ta propozycja mogła by zmienić 
renegocjacje odnośnie nieodpłatnego postoju. Ewentualnie ten Pan mógłby wnieść jakieś nieduże 
pieniążki. Zapytał radnych, czy ta propozycja nie jest wyjściem w stronę reklamy, jeżeli chodzi o 
naszą gminę.   
 
Pan R. Jarosz przytoczył treść pisma: " ... Z Państwa strony proszę o umożliwienie nieodpłatnego 
postoju jachtu wraz z załoga w Ekomiarinie Ryn. ". Zapytał, jak ma to wyglądać. 
 
Pan I. Nieckarz odpowiedział, że tam jest tylko tak napisane, że nieodpłatnie. Ale wcześniej jest 
napisane, że nieodpłatnie udostępni jacht wraz załogą. Czyli można powiedzieć, że to jest za opłatą, 
taka zamiana. Ten Pan był u Prezesa, który złożył ofertę, ale ta oferta była taka, że on by nie zarobił 
na tym. Pan I. Nieckarz zapytał, czy nie można poczynić takich kroków, aby przynajmniej spróbować 
coś takiego zrobić, pomniejszyć te koszty. Albo, może gmina by zapłaciła z pieniążków na reklamę.  
 
Pan J. Leczycki - Prezes PGKiM - opowiedział, że po rozmowie z Panem Burmistrzem, poszedł 
temu Panu na ustępstwa. Z tego względu, że podjęliśmy rozmowę, że bylibyśmy w stanie 
zarezerwować, jakby dodatkowe miejsce w sezonie. W Ekomiarinie jest przeznaczonych 5 miejsc na  
miejsca rezydenckie, aby w takich miesiącach, jak maj, wrzesień coś w porcie stało, aby było 
widoczne, że coś w porcie się dzieje. Dodatkowo okazało sie, że Ekomarina przyciąga takie osoby, 
które chcą postawić jacht w porcie. Na chwilę obecną mamy bardzo duży problem, bo przy opłacie 
16 zł za dobę zaczyna się zapychać port tymi "rezydenckimi" jachtami, które nie pływają tylko 
stacjonują. Taka sytuacja, nie jest korzystna dla Ekomariny pod względem finansowym. Z drugiej 
strony to przynosi szkodę dla Rynu, bo zabiera miejsca żeglarzom, którzy chcieli by przypłynąć do 
Rynu. W lipcu i sierpniu brakuje miejsc w porcie. To są realne straty dla miejscowości. Dodał, że 
poszedł temu Panu na rękę i pozwolił, aby za opłatą mógł postawić jacht. Ale on, podszedł do tego 
bardzo niechętnie. Pan Prezes dodał, że ta osoba nie reklamuje,  Ekomariny, Rynu tylko Zamek 
Ryn. Należy iść w kierunku zmiany cennika, aby w jak największym stopniu ograniczyć te miejsca 
rezydenckie. 
 
Pan R. Jarosz stwierdził, że najlepiej byłoby, aby tego Pana  zaprosić  na Komisję Gospodarczą i 
przedyskutować sprawę. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – stwierdził, że temu Panu chodzi wyłącznie o to, żeby gmina 
zapłaciła za to, że on będzie rezydował przy któryś z pomostów. Ekomarina nie została 
wybudowana dla jachtów rezydenckich. Powstała z programu ochrony środowiska. Dla jachtów, 
które mają tu przypłynąć, oddać śmieci, umyć co trzeba i odpłynąć. Im więcej jachtów przypłynie i 
odpłynie tym większa będzie reklama Ekomariny. Budowa Ekomariny była oparta o studium 
wykonalności i wniosek, który zawiera analizę finansową. W trakcie trwałości projektu niczego nie 
można zmieniać, jeśli nie chcemy zwracać pieniędzy. Natomiast proponowanie darmowego 
pływania tym jachtem jest przekupstwem. Ta osoba jest przedsiębiorcą działającym na rynku. 
Infrastruktura została wybudowana za pieniądze unijne, które podlegają ciągłemu monitoringowi, a 
trwałość projektu wynosi jeszcze rok. W projekcie, w studium wykonalności  nie było planowanych 
miejsc rezydenckich. 
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Dodał, że jeślibyśmy chcieli podjąć działanie zaproponowane przez tego Pana to musiałby  zostać 
ogłoszony konkurs na takie świadczenie promocji.  
 
Pan I. Nieckarz stwierdził, że z jego punktu widzenia jest to dodatkowy smaczek wyjątkowy, który by 
nas wyróżniał. Dodał, że projekt nie pozwala na miejsca prezydenckie, a one jednak są.  
Stwierdził, że skoro brakuje miejsc w Ekomarinie, to trzeba będzie myśleć o tym, aby poszerzyć 
stoiska. Podkreślił, że w jego odczuciu jest tak, że zamykamy skutecznie wszystkie pomysły, 
wszystkie jakieś rozwiązania.  
 
Pan A. Majgier zapytał na jakiej zasadzie stoi w porcie łódź „ Barbara ”. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że została wniesiona normalna opłata za sezon i 
jest umieszczona karteczka z informacją o rezerwacji.  
 
Pan A. Majgier policzył, że miesięczna opłata za cumowanie jachtu wynosi około 500 zł. 
 
Pan I. Nieckarz zapytał, czy to prawda, że Pan Prezes zaoferował temu Panu cenę vipowską. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że nie ma czegoś takiego. Dodał, że Zamek też 
wystąpił o stacjonowanie łodzi, ale wniósł opłatę i te łodzie stoją w Ekomarinie. Tak samo może 
zrobić ten Pan. 
 
Pan S. Kożuszko zapytał, czy opłata w wysokości 16 zł odnosi się do wszystkich miejsc, czy tylko do 
tzw. rezydenckich. 
  
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że do wszystkich miejsc.  
 
Pan R. Jarosz zapytał, czy łódź policyjna będzie pływać już od pierwszego lipca. 
 
Pan M. Szczesny – Kierownik Posterunku Policji w Rynie – odpowiedział, że 1 lipca przychodzi 
policjant. Pierwszy rejs planowany jest na regaty.  
Pierwszego jest rajd polski i wszystkie siły i środki skierowane są na rajd. 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla przypomniała, że Pan Kierownik na ostatniej sesji powiedział, że z taką 
obsadą, jaka jest teraz, czyli nigdy nie była lepsza- „ nie będzie na nas mocnych.” Stwierdziła, że 
trzyma Pana Kierownika za słowo.   
 
Pan A. Majgier wracając do tematu jachtu zapytał, czy jeżeli jego kapitan zapłaci 16 zł, to nie musi 
świadczyć żadnych usług. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że tak. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – dodał, że na Ekomarinie jest wywieszony regulamin i cennik. 
 
Pan J. Brant zapytał, o sprawę czyszczenia pomp, czy to się odbywa i czy jest realizowane zgodnie 
z zaleceniami producenta. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że czyszczenie odbywa się natomiast spółka nie 
jest wstanie przejrzeć wszystkich pomp, bo jest ich niestety bardzo dużo, a pracowników mało. 
Ale, w miarę możliwości przeprowadzane jest czyszczenie.  
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Pan J. Brant zapytał, czy w Szymonce została wyjęta chociaż jedna pompa w ramach tego 
przeglądu. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że może Panu Radnemu przygotować informację 
na ten temat. 
 
Pan J. Brant poinformował, że jedna Pani otrzymała fakturę, w której kwota za dojazd wyniosła 140 
zł. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – odpowiedział, że jest to bardzo możliwe. Przedsiębiorstwo ma 
cennik , który obowiązuje w przedsiębiorstwie. Dojazd obejmuje dojazd samochodu, dwóch 
pracowników samochodzie, dojazd wozu asenizacyjnego. 
 
Pani Kryńska-Cieśla stwierdziła, że w miesiącu czerwcu autobus z trasy obejmującej Jeziorko nie 
przyjechał dwa, albo trzy razy. Zapytała, czy uwzględnia to faktura za czerwiec.  
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że jeszcze nie ma faktury za czerwiec. 
 
Pani Kryńska-Cieśla poprosiła, a by na następną sesję przedstawić kwotowo ile za te niedogodności  
potrącono. 
 
Pani J. Kołakowska stwierdziła, że jest podana kwota 335 zł. Zapytała za jaki okres. 
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że kary były w jednym miesiącu.  
 
Pani J. Kołakowska stwierdziła, że opóźnienia były zgłaszane praktycznie co miesiąc. 
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że były to niedociągnięcia, które nie 
skutkowały potrąceniem. Bo, były to spóźnienia do 20 minut. Innych zgłoszeń nie było. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady -  odczytał treść pisma złożonego przed sesją przez Pan S. 
Dąbrowskiego, w którym przedstawia życiorys zmarłego Pana Eugeniusza Kowala , aktywnego 
mieszkańca, radnego w latach 1990-1994. ( pismo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokółu.) 
 
Rada Miejska chwilą ciszy uczciła pamięć zmarłego Pana Eugeniusz Kowala. 
 
 
Ad.24 Zamknięcie posiedzenia. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXIII sesji Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 
posiedzenie. 
 
 
Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                             Jarosław Filipek 

 

 
 


